

ENGLISH

Today's survey looks at some different issues in Canada and [Province] today. Remember that there are no right or wrong answers; as always, we're really just interested in everyone's opinions.

Q2a. [T, 2019]**Base=All****Single choice**

Overall, how satisfied are you with the way things are going in [Province] today?

Very satisfied
Satisfied
Dissatisfied
Very dissatisfied

Q2b. [T, 2019]**Base=All****Single choice**

And, how satisfied are you with the way things are going in Canada today?

Very satisfied
Satisfied
Dissatisfied
Very dissatisfied

[Rotate Q3A and Q3B] [For second question, show those not chosen, same order]

Q3a. [T, 2019]**Base=All****Multichoice**

Are there any provinces (or regions) in Canada (perhaps including your own) that you think get an extra advantage -- that is, they get more than they give being part of Canada?

(Select as many or as few as you wish from the list below.)

[This order]
Western Canada
British Columbia
Alberta
Saskatchewan
Manitoba
Ontario
Quebec
Central Canada
Atlantic Canada
No, none [Exclusive]

Don't know/Can't say [Also Exclusive]

Q3b. [T, 2019]

Base=All

Multichoice

Are there any provinces or regions (perhaps including your own) that you think get a particularly raw deal – that is, they give more than they get being part of Canada?
(Select as many or as few as you wish from the list below.)

[This order]

Western Canada

British Columbia

Alberta

Saskatchewan

Manitoba

Ontario

Quebec

Central Canada

Atlantic Canada

No, none [Exclusive]

Don't know/Can't say [Also Exclusive]

Q4. [T, 2019]

Base=All

Single choice

Over the past couple of years, do you think the policies of the federal government have helped your province's economy, hurt your province's economy, or have not made much difference to the overall health of your province's economy?

Helped

Hurt

No difference

Q5. [T, 2019]

Base=All

Grid

Do you agree or disagree with the following statements:

[Randomize]

My province is respected by the rest of the country

My province is treated fairly by the national government

Strongly agree

Agree

Disagree

Strongly disagree

FRENCH

Le sondage d'aujourd'hui porte sur différents enjeux au Canada et au [Province]. Comme toujours, il n'y a pas de bonne ou de mauvaise réponse, nous nous intéressons simplement à l'opinion de chacun.

Q2a.

Base=All

Single choice

En général, dans quelle mesure êtes-vous satisfait(e) de la manière dont vont les choses au [Province], ces jours-ci?

Très satisfait(e)

Satisfait(e)

Insatisfait(e)

Très insatisfait(e)

Q2b.

Base=All

Single choice

Dans quelle mesure êtes-vous satisfait(e) de la manière dont vont les choses au Canada, ces jours-ci?

Très satisfait(e)

Satisfait(e)

Insatisfait(e)

Très insatisfait(e)

[Rotate Q3A and Q3B] [For second question, show those not chosen, same order]

Q3a.

Base=All

Multichoice

Y a-t-il des provinces (ou régions) du Canada (incluant peut-être la vôtre) qui ont, selon vous, un certain avantage; c'est-à-dire, qu'ils reçoivent plus qu'ils ne contribuent au Canada?
(Vous pouvez choisir autant de provinces que vous le souhaitez dans la liste.)

[This order]

Ouest canadien

Colombie-Britannique

Alberta

Saskatchewan

Manitoba

Ontario
 Québec
 Région du centre du Canada
 Région atlantique du Canada
 Non, aucune [Exclusive]
 Je ne sais pas/je ne peux pas dire [Also Exclusive]

Q3b.**Base=All****Multichoice**

Y a-t-il des provinces ou régions (incluant peut-être la vôtre) qui reçoivent un traitement injuste; c'est-à-dire qu'elles contribuent au Canada plus qu'elles ne reçoivent?
 (Vous pouvez choisir autant de provinces que vous le souhaitez dans la liste.)

[This order]
 Ouest canadien
 Colombie-Britannique
 Alberta
 Saskatchewan
 Manitoba
 Ontario
 Québec
 Région du centre du Canada
 Région atlantique du Canada
 Non, aucune [Exclusive]
 Je ne sais pas/je ne peux pas dire [Also Exclusive]

Q4.**Base=All****Single choice**

Au cours des quelques dernières années, croyez-vous que les politiques du gouvernement fédéral ont aidé l'économie de votre province, lui ont nui ou n'ont fait aucune différence?

Aidé
 Nui
 Aucune différence

Q5.**Base=All****Grid**

Êtes-vous d'accord ou non avec les énoncés suivants?

[Randomize]

Ma province est respectée au sein du pays

Ma province est traitée équitablement par le gouvernement national

Tout à fait d'accord

D'accord

En désaccord

Tout à fait en désaccord